
• PROTOKÓŁ  NR LXV1112024 

z sesji Rady Miasta Świdwin z dnia 31 stycznia 2024 r. 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Wniosek formalny o zmianę  porządku obrad i wprowadzenie projektu uchwały Nr LXVII/496 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność  Burmistrza Miasta Świdwin. 

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta w zakresie działań  podjętych w okresie międzysesyjnym. 

3. Informacja Burmistrza Miasta z realizacji zadań  w IV kwartale 2023 r. 

4. Sprawowanie przez Burmistrza Miasta Świdwin nadzoru właścicielskiego w spółkach komunalnych - MEC 

sp. z o.o. oraz ZUK sp. z o.o. 

5.Iiiformacja z działalności Rady Seniorów za 2023 r. oraz o planowanych działaniach 

i perspektywach rozwoju na 2024 r. 

6. Informacja z działalności Młodzieżowej Rady Miasta za 2023 r. oraz o planowanych działaniach 

i perspektywach rozwoju na 2024 r. 

7. Podjęcie uchwał: 

• Nr LXVIL"488/24 zmieniająca uchwałę  w sprawie przyjęcia do realizacji Programu Wspierania Rodziny 
na lata 2024-2026 dla Miasta Swidwin 

• Nr LX VII/489/24 zmieniająca uchwałę  w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Świdwin do realizacji 
Programu „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością" dla Jednostek Samorządu  Terytorialnego - 
edycja 2024 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego 

• Nr LXyII/490/24 w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy oraz Ochrony 
Osób Doznających Przemocy Domowej w Mieście Swidwin na lata 2024-2027 

• Nr LXyTII49 1/24 w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w mieście Swidwin na lata 2024-2025 

• Nr LXVII/492/24 w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków" obowiązujący na terenie Miasta Swidwin 

• Nr LX VII/493/24 w sprawie zmian budżetu miasta na 2024 rok 

• Nr LXyIL/494/24 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Świdwin na lata 
2024-2027 

• Nr LXVTI/495/24 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 
nieruchomości gminnych 

8. Czas dla samorządu. 

9.Wolne wnioski i zapytania. 

10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

11. Zamknięcie sesji. 
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Ad.! 

Przewodnicząca Rady M. Stępniak o godz. 10:00 otworzyła LXVII sesję  Rady Miasta Świdwin. Obecnych 

na sesji było 12 radnych. Trzech radnych nieobecnych- J. Siwek, I. Markiewicz i Ł. Paśk. 

Przewodnicząca odczytała wniosek formalny Burmistrza Miasta o zmianę  porządku obrad i 

wprowadzenie projektu uchwały Nr LXVII/496/24 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność  

Burmistrza Miasta Świdwirt. 

Wynik głosowania: za - 12 głosów, jednomyślnie. 

WNIOSEK: Radni jednomyślnie, bezwzględną  większością  głosów ustawowego składu rady 

przyjęli zgłoszony wniosek. 

Ad. 2 

Informacja Przewodniczącej Rady Miasta w zakresie działań  podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Ad. 3 

Informacja Burmistrza Miasta z realizacji zadań  w IV kwartale 2023 r.- załącznik do protokołu nr 1. 

Radny W. Grzesiak zapytał  Burmistrza o strategię  rozwoju miasta? 

Przewodnicząca Rady poprosiła radnego o zadanie pytania w punkcie ,Wolne wnioski i zapytania". 

Ad. 4 

Sprawowanie przez Burmistrza Miasta Świdwin nadzoru właścicielskiego w spółkach komunalnych - 

MEC sp. z o.o. oraz ZUK sp. z o.o. 

Burmistrz Miasta P. Feliński poinformował, że nadzór nad spółkami miejskimi prowadzi 

rada. W ramach nadzoru nad spółką  ZUK było zorganizowane jedno zgromadzenie wspólników, 

głównie podsumowujące. Zarówno prezes jak i rada otrzymali absolutorium. W MEC odbyły się  trzy 

spotkania. Prezes i rada otrzymali absolutorium. 

Radni pytań  nie przedstawili. 

Ad.5 

Informacja z działalności Rady Seniorów za 2023 r. oraz o planowanych działaniach i perspektywach 

rozwoju na 2024 r. 

Ustną  informację  przedstawiły pani J. Lewandowska i pani R. Barszcz. 
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Ad.6 

Informacja z działalności Młodzieżowej Rady Miasta za 2023 r. oraz o planowanych działaniach 

i perspektywach rozwoju na 2024 r. 

Informacja została przedstawiona ustnie przez członków MRM: M. Kondracką, Z. Dejewską, 

M. Symion i I. Rewińskiego. 

Przewodnicząca Rady o godz. 10:55 ogłosiła przerwę. 

Ad. 7. Podjęcie uchwał: 

-Nr LXVIL"488124 zmieniająca uchwałę  w sprawie przyjęcia do realizacji Programu Wspierania 

Rodziny na lata 2024-2026 dla Miasta Świdwin 

Wynik głosowania: za-12 głosów, jednomyślnie 

-Nr LXVII/489/24 zmieniająca uchwałę  w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Świdwin do 

realizacji Programu „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością" dla Jednostek Samorządu 

Terytorialnego - edycja 2024 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego 

Wynik głosowania: za -12 głosów, jednomyślnie 

-Nr LXVII/490/24 w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy oraz 

Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Mieście Świdwin na lata 2024-2027 

Wynik głosowania: za - 12 głosów, jednomyślnie 

-Nr 	LX VII/491/24 w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w mieście Świdwin na lata 2024-2025 

Wynik głosowania: za -12 głosów, jednomyślnie 

-Nr LXVII!492/24 w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków" 

obowiązujący na terenie Miasta Świdwin 

Wynik głosowania: za -12 głosów, jednomyślnie 

-Nr LXV111493/24 w sprawie zmian budżetu miasta na 2024 rok 

Wynik głosowania: za -11 głosów, przeciw - brak głosów, wstrzymał  się  -1 głos 

3 



-Nr LXV111494/24 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Świdwin na lata 

2024-2027 

Wynik głosowania: za - 11 głosów, przeciw - brak głosów, wstrzymał  się  —1 głos 

-Nr LXVII!495/24 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości 

gminnych 

Wynik głosowania: za - 11 głosów, przeciw - brak głosów, wstrzymał  się  —1 głos 

• Nr LXVII!496024 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność  Burmistrza Miasta Świdwin 

Wynik głosowania: za —9 głosów, przeciw - brak głosów, wstrzymał  się  —3 głosy 

Ad. 8. Czas dla samorządu. 

Pani H. Kurowska zapytała czy inwestycja na ulicy Żeromskiego i Sportowej jest zakończona? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że nie. Wykonawca miał  to zrobić, ale ze względu na warunki 

pogodowe, czekał  żeby położyć  masę. Nie było warunków żeby to położyć. Burmistrz dodał, 

że sukcesywnie zwracana jest uwaga wykonawcy żeby na ten moment zasypywał  to żwirem. Temat 

jest monitorowany. 

Pani H. Kurowska zapytała czy pian przebudowy obejmuje ulicę  Cmentarna wzdłuż  cmentarza? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że całość, od A. Krajowej po ogródki działkowe. 

W dalszej części wypowiedzi pani H. Kurowska zaproponowana zainstalowanie kamery na deptaku 

koło tartaku? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że kamery tam nie zamontuje. 

Pan J. Ostapiec powiedział, że działki są  zalane od października. W Świdwinie Wody Polskie nie 

czyszczą  rowów, dlaczego tak jest? Rośliny zarosły Regę, w tym kanale stworzyła się  na końcu 

działek tama, przez co działki stoją  w wodzie. 

Pan Burmistrz dodał, że jest to w gestii Wód Polskich, jest to zgodne z przepisami, a Rega jest objęta 

programem Natura 2000 i pewne zabiegi nie są  robione. W tym roku poziom wód się  podniósł. I wiele 

rzek wylewa. Burmistrz dodał, że postara się  porozmawiać  z Wodami Polskimi. Burmistrz dodał, że 

Wody Polskie przyjęły taką  politykę, że poza terenem zurbanizowanym nie będą  wykaszali. 

Ograniczyli też  koszenie wód na terenie miasta. Koszą  teraz raz na pół  roku. 
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Pan J. Ostapiec zapytał  o to, czy jest możliwe zmniejszenie kosztów na pływalni. Czy myśli się  

o panelach słonecznych? Czy budynek przy Drawskiej będzie przeznaczony pod usługi czy inne 

oddanie dla miasta? Czy będzie tam jakaś  kawiarenka? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że jeżeli chodzi o termomodernizacje basenu, to odbyło się  wiele 

spotkań  z firmami specjalistycznymi. W ubiegłym roku była konsultacja z firmą  z Poznania, która 

zajmuje się  przebudową  takich obiektów. Niestety, przebudowa basenu to jest potężny koszt około 30 

mln. Szukamy dofinansowań  i rozważamy różne scenariusze, nawet możliwość  PPP, fundusze 

szwajcarskie, czy nawet instalacje farmy fotowoltanicznej, ale niestety wykorzystanie dachu jest 

niemożliwe ze względu na jego słabą  konstrukcję. 

Budynek przy Drawskiej 49 będzie przerobiony do dawnego wyglądu, przedwojennego i 

dawnej funkcji gastronomicznej. Taki wymóg nakłada konserwator. Mamy 2 mln na remont i na 

wstępne prace, żeby poprawić  dach, kubaturę  wystarczy, a co do zagospodarowania budynków 

gospodarczych, to musimy szukać  dofinansowań. 

Pani H. Kurowska powiedziała, że mieszkańcy z ulicy Miłej krótkiej proszą  o przycięcie drzew. 

Ad. 9 Wolne wnioski i zapytania i 10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

Radny M. Dereń  zapytał  czy Burmistrz mógłby zainterweniować  w sprawie naprawy dziur na ulicy 

Szczecińskiej? Radny zapytał, czy „Przyjaciele zwierząt" zwracały się  do urzędu w sprawie okładzin? 

Remontują  nowe pomieszczenie i zgłaszają  na forach taki problem. Radny zapytał  czy nie można by 

wykorzystać  starych okładzin, które były w budynku po policji? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że jeżeli chodzi o obręb miasta, to miasto jest ogarnięte w kwestii dróg. 

Ciężko jest rozmawiać  z kierownikiem z zarządu dróg białogardzkich o drodze na Słonowicach czy 

pod Łobzem. Burmistrz dodał, że w sprawie dróg poza granicami miasta, nie jest władny żeby 

interweniować  ale razem z innymi gminami będzie rozmawiał  z marszałkiem. 

Burmistrz dodał, że w nasz powiat województwo wpompowało ponad 200 mln złotych. Mamy 

remontowaną  drogę  przez Płoty do „szóstki" i drogę  do Połczyna. 

Co do „Przyjaciół  zwierząt" to do Burmistrza się  nie zgłaszały, a współpraca układa się  dobrze. 

Radny E. Fryszkowski zapytał: 

- kiedy będzie budowany plac zabaw na osiedlu, 

- termin uruchomienia komunikacji miejskiej i na jakich zasadach, 

- kiedy utwardzenie placu pod parking przy kasynie, 
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- jakie są  możliwości remontu ulic Wiejskiej i Bocznej? Czy jest możliwość  żeby w tym roku to 

zacząć? 

Pan Burmistrz odpowiedział: 

Płac zabaw - najpierw zebranie z mieszkańcami, w kwestii wypracowania opinii i została zwiększona 

kwota na plac zabaw. W ramach budżetu obywatelskiego na tą  inwestycję  zarezerwowane było 100 

tys., a w budżecie na przyszły rok zaplanowane jest 200 tys., żeby plac zabaw wykonany był  

porządnie. 

Zebranie odbędzie się  w lutym w SP nr 3. 

Odnośnie placu, to jest to teren wojska. Burmistrz dodał, że nie ma żadnych informacji, chociaż  

pytał  i widział, jaki jest stan placu. 

W kwestii transportu publicznego jesteśmy na etapie pozyskiwania środków na zakup autobusów 

niskoemisyjnych. Rozbudowujemy przystanki i jesteśmy po wstępnych uzgodnieniach z ZDW, bo na 

wysokości ulicy Dobrej będziemy budowali dwie zatoczki autobusowe. Będziemy starali się  o 

dofinansowanie na budowę  nowych przystanków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 

Burmistrz dodał, że chciałby żeby ten transport w przyszłym roku ruszył. Czy to się  uda przez ZUK, 

jako nowa działalność  czy jak proponuje Związek Strefy Centralnej przez PKS Złocieniec. 

Co do remontu ulic Bocznej i Wiejskiej w tym roku tego nie zrealizujemy. Myślimy o Dobrach 

Rycerskich, którą  musimy rozbić  na etapy, bo koszt to ok. 7 mln É. 

Radny J. Konat zapytał  o hydranty na terenie miasta? Do kogo należą? 

Pan A. Kot odpowiedział, że hydranty są  zamontowane na sieci ZUK. 

Radny J. Konat powiedział, że hydranty są  zaniedbane, zarośnięte trawami, krzakami. Trzeba je 

sprawdzić, czy zawory są  czynne. 

Pan A. Ziemba odpowiedział, że sprawdzi do kogo należą  hydranty i ile ich jest. Odpowiedź  będzie 

na przyszłej sesji. 

Radny J. Konat powiedział, że nie ma sygnału dźwiękowego na światłach. Przed remontem ten 

sygnał  był. Radny poprosił  o interwencje w tej sprawie. 

Radny dodał, że wiele studzienek jest wypełnionych liśćmi i piachem, nie są  drożne. 

Radny P. Szyposzyński poprosił  Burmistrza o odpowiedź  i przedstawił  wniosek o udostepnienie inf 

publicznej: 

- czy w ŚOK toczy się  postepowanie przeciwko osobie decyzyjnej? 
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- czy ta osoba otrzymała jakieś  zarzuty? 

Czy jeżeli to się  potwierdzi to Burmistrz zamierza zawiesić  w obowiązkach tą  osobę? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że od tamtego roku toczy się  postępowanie w sprawie pana 

Chmielewskiego. Postawione są  zarzuty, ale dopóki nie będzie skazany jest domniemanie niewinności 

i sprawa się  toczy. 

Radny P. Szyposzyński podziękował  radnemu W. Grzesiakowi za prace z dziećmi w Klubie Seniora 

w okresie ferii. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że Burmistrz zapomniał  o remoncie ulic Toruńskiej, Koszalińskiej, 

Bydgoskiej i Grudziądzkiej, gdzie są  zaniżenia przy studzienkach. Ulica Toruńska została uszkodzona 

podczas budowy Toruńskiej bocznej. Radny dodał, że Burmistrz obiecał, że poprawi stan tej drogi. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że ulica była robiona dwa lata temu. Burmistrz dodał, że to nie jest tak, 

że jak radny będzie krzyczał  to będzie od razu robił  ulicę. My myślimy o ludziach w całym mieście na 

przykład o ludziach, którzy mieszkają  na Dobrach Rycerskich, na Bocznej, Wiejskiej. Są  inne ulice i 

staramy się  dogadywać, jest tu 15 radnych. Na Zatorzu dużo dróg zostało zrobionych. Na ulicy 

Koszalińskiej trzeba najpierw załatwić  problem odwodnienia tej ulicy i dlatego przy deptaku będzie 

robiona deszczówka. Dzisiaj nad tym było głosowanie, a pan wstrzymał  się  od głosu, jak za każdym 

razem przy budżecie. Burmistrz dodał, że na większe remonty trzeba poczekać. 

Radny W. Grzesiak powiedział, żeby to sprawdzić. W dalszej części radny zapytał  Burmistrza o 

strategię  rozwoju miasta. Jakie są  perspektywy rozwoju miasta, przemysłu, sportu, plany na 

przyszłość? Radny dodał, że okoliczne gminy lepiej działają, nawet gminy wiejskie. Radny 

przypomniał, że nie dostał  odpowiedzi na pytania, które zadał  na komisji oświaty, ile jest pomieszczeń  

i na co są  wykorzystywane oraz ilu jest instruktorów ijakie są  ich kwalifikacje. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że mówiąc, że w Świdwinie nic się  nie dzieje, że kultura fizyczna 

umiera, że obraża radny trenerów, którzy pracują. Radny domaga się  żeby dziękować  mu za każdy 

warsztat, a nie zauważa, że w ferie pracowało mnóstwo ludzi to za darmo. Burmistrz dodał, że oferta 

dla małych dzieci jest bardzo bogata kulturalna i sportowa. Mamy szachy, basen, ping-pong, szkółki 

pływackie prowadzone przez miasto, kluby piłkarskie M. 

Radny W. Grzesiak zapytał  gdzie jest i kto doprowadził  do likwidacji Międzyszkolnego Klubu 

Sportowego? 
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doszli do wniosku, że formuła pracy się  wyczerpała. Ta przestrzeń  została zapełniona, w miejsce MKS 

powstał  multi sekcyjny klub sportowy, który się  rozwija. 

Pan Chaiński zaproponował  żeby radny zaprosił  byłych członków, zarząd na posiedzenie komisji 

oświaty. 

Pan Burmistrz powiedział, że na razie nie było koniczności sporządzenia strategii. Naszym 

największym problemem jest budownictwo mieszkaniowe. Będziemy mieli pik demograficzny-

rozbudowuje się  jednostka. O tym powinniśmy rozmawiać. Burmistrz dodał, że będzie rozmawiał  

z wojewodą  w sprawie działki przy ulicy Drawskiej. Jako miasto chcemy tam wybudować  duże osiedle 

mieszkaniowe. Tylko działka przekazana nam była w 1996 roku pod rozbudowę  oczyszczalni ścieków 

i dążymy teraz do zamiany celu darowizny. 

Radna J. Kondracka zwróciła uwagę, że radny W. Grzesiak kolejny raz powiedział, że nic nie dzieje 

się  w zamku. Radna odczytała ofertę  ośrodka kultury jaka znajduje się  na stronie internetowej zamku. 

Porn ieszczenia w zamku są  remontowane. Radna dodała, że widzi, że tam ludzie pracują. 

Ad.11 Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady o godz. 12:25 zakończyła obrady sesji. 

Integralną  częścią  protokołu jest nagranie z sesji, które znajduje się  na stronie 

hups:/!www.swidwin.pl/asp/sesie-rady-miasta-online-archiwum. 

Prtokołowała 	 Przewo 
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